
 
 
ENCERTA DE QUINA PARAULA ES TRACTA: 
 

A L L OT J A M E N T                        A 
N D A N A 

 
R E V O LT                                            

V A I X E L L 
 
E M BÚ S                               E 

N L A I R A M E NT 
 
A T E R R A T G E                                  

P L À N O L 

 
 
 
 
 
Escriu l’adjectiu a partir del nom 
 
 

 Adjectiu 

Nom Masculí singular Femení singular 

atreviment home atrevit dona atrevida 

organització organitzat organitzada 

Aventura aventurer aventurera 

comoditat còmode    còmoda 

previsió previsor previsora 

valentia valent valenta 

curiositat curiós curiosa 

esport esportiu     esportista esportiva esportista 

prudència prudent prudent 



independència independent independent 

originalitat original original 

tradició tradicional tradicional 

 
Amb quins adjectius dels que hem comentat, tenen un sentit similar: 
 
Coratjós, autònom, convencional, tafaner, racional, agosarat, actiu, endreçat, 

desendreçat, gandul 
 
coratge: valentia 
agosarat: atrevit 
 
 
Alguns errors detectats en les exprfessions orals: 
 
 
 
Tu POTS saltar per la finestra 
 
jugar     fer       ser      les R finals normalment no es pronuncien 
 
em dona por: em fa por 
 
antiguament: antigament 
 
los nens: los davant de nom i verb no existeix    ELS 
 
        
 
 
 
 
 
 
 
 
 

EL PRONOM HI 
 
En català, quan parlem d'un lloc, sempre hem de dir el nom del lloc.  



Si no el diem, hem d'utilitzar un pronom en el seu lloc 
 
 
JO DEMÀ ANIRÉ A BARCELONA. TU TAMBÉ HI ANIRÀS? 
 
Dir "també aniràs" està malament, perquè no dius on vas. Per tant, funciona 

diferent que en castellà. 
 
Aquest pronom no existeix en castellà. No intenteu traduir-lo. 
 
 
QUINES DE LES SEGÜENTS FRASES ET SEMBLEN BÉ? 
 
1. Jo visc a Ripollet.      
 
2. Jo aniré a Tarragona.     Jo hi aniré. 
      
3. Vaig anar a veure la meva mare. Ella viu a Colòmbia. 
 
4. Lleida m'agrada molt. HI vaig cada any. 
 
5. Tinc una cosina a Romania. HI aniré l'any que ve a veure-la. 
 
 
 

VERBS EN PRESENT DE SUBJUNTIU 
 
1. Vull que tu (fer) FACIS la vertical sobre la taula. 
2. No vol que jo (posar) POSI els peus sobre la taula. 
3. Quan tu ho (entendre) ENTENGUIS  m'avises. 
4. En cas que tu (rebre) REBIS un correu sospitós, m'ho dius. 
5. Vull que tu (venir) VINGUIS a sopar a casa meva. 
6. Elles volen que vosaltres (perdre) PERDEU els papers. 
7. No crec que en Joan i la Maria (estendre) ESTENGUIN la roba. 
8. No crec que tu el (conèixer) CONEGUIS tan bé com jo. 
9. Jaume, (dir) DIGUIS  el que (dir) DIGUIS, no tens raó. 
10. En cas que VOSALTRES (córrer) CORREU  a la cursa, m'ho comenteu. 
 
 
BEURE     ELS QUE ACABEN EN -URE 



MOURE 
TREURE 
RIURE 
 
Què fem amb BEURE: eliminem URE i queda BE 
                                        eliminem URE i queda MO 
BE-GUI                  MOGUI...      rigui 
BE-GUIS 
BEGUI 
BEGUEM 
BEGUEU 
BEGUIN 
 
 
 
11. Espero que ella no es (beure) BEGUI tot el xampany. 
12. M'agrada molt que tu (riure) RIGUIS  així. 
13. Quan tu (moure) MOGUIS la taula, procura de no fer soroll. 
14. Quan tu (aprendre) t'APRENGUIS els verbs, farem una festa.  
  
   
  
 
 
 
  
 
  
 
 
 
 

 


